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      Аннотация

    
        
          Статья посвящена деятельности Н. Я. Марра (1864/65–1934), одного из ведущих отечественных ученых 1910–1930-х гг., на посту председателя Государственной академии истории материальной культуры (ГАИ МК) (до 1926 г. Российская академия истории материальной культуры, РАИ МК). На основании широкого спектра не введенных в научный оборот архивных источников проанализированы особенности руководства одним из ведущих научных гуманитарных центров страны в непростых политических условиях 1920-х гг. Обращение к данной теме помогает дополнить представления о биографии ученого. Материалы статьи могут быть использованы при исследовании взаимоотношений ученого сообщества и власти, а также институционализации новых научных учреждений в постреволюционный период.
        

        
          The article is devoted to activities of N. J. Marr (1864/65–1934), one of the leading domestic scientists 1910-1930-ies, the post of Chairman of the State Academy of history of material culture (GAI MK) (until 1926 the Russian Academy of history of material culture, RAI MK). Based on the broad spectrum is not introduced into scientific circulation of archival sources the article analyses the peculiarities of the management one of the leading humanitarian scientific centers of the country in a difficult political environment of the 1920s Appeal this topic helps to form the idea of the biography of the scientist. The article can to be used in the study of the relationships of the academic community and government, as well as the institutionalization of new scientific institutions in the post-revolutionary period.
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